
 
 
 

 

 
 

 
Zápis ze společného III. zasedání Rady a Výboru KS JMK 

konaného dne 11. 2. 2024 v hotelu KOBERO, Říčany u Brna 
 
Přítomní:  
Výbor KS JMK: místopředseda – Ing. J. Albrecht, jednatelka – Ing. D. Malá, ekonom – I. 
Drobiličová, L. Reidlinger, MVDr. V. Ráček, Ing. J. Nocar, M. Skácelová, J. Hon, M. Uher. 
T. Pouchlý 
Omluveni: Ing. R. Novotný  
 
Kontrolní komise: V. Vytrhlík, A. Polášková, omluven Bc. A. Hellinger 
 
Rada KS JMK:  
OO Blansko: I. Drobiličová,  
OO Brno: R. Valeš, Ing. J. Nocar 
OO Břeclav: V. Vytrhlík, P. Polách 
OO Hodonín: M. Vítek 
OO Vyškov: T. Pouchlý, L. Kosová 
OO Znojmo: nepřítomni, neomluveni 
Omluveni: OO Blansko – Mgr. M. Nečasová, OO Hodonín – Bc. A. Hellinger 
     
Další přítomní: MVDr. V. Šimek, L. Andělová, M. Hošek, J. Cásek, J. Zívadová 
                                                           
Program:  
1. Zahájení a schválení programu zasedání 
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu 
3. Kontrola usnesení z minulých zasedání KS JMK 
4. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2023, včetně RABBIT JUMPING   
     MORAVIA 2023  

- pokladní zpráva k výstavě 
- zpráva vedoucích krajských sekcí 
- diskuse k výstavě 

5. Další podněty k činnosti KS JMK 
6. Příprava výročního zasedání KS JMK 
7.  Různé, diskuse  
8.  Návrh na usnesení a závěr 
 
Body jednání: 
 
1. Zahájení a schválení programu zasedání – zasedání zahájil a řídil místopředseda KS 
JMK Ing. Josef Albrecht.  
Následně vyzval ke schválení programu zasedání.    



Návrh na usnesení: Rada schvaluje program III. zasedání Rady KS JMK. 
Hlasování: Pro: 8           Proti: 0              Zdržel se: 0   Program byl schválen. 
   
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu – zapisovatelkou byla Radou schválena 
Ing. D. Malá (hlasování Pro: 8). Za ověřovatele zápisu byli Radou zvoleni T. Pouchlý a  
Ing. Josef Albrecht (hlasování Pro: 8). Usnesení bylo přijato. 
 
3. Kontrola usnesení z minulých zasedání KS JMK 
 
Převážná část usnesení z minulých zasedání se týkala výstavního fundusu pro MORAVIA 
2023, tyto body byly splněny. 
 
Trvá úkol pro kontrolní komisi – je třeba provést kontrolu evidence majetku KS JMK. 
 
Dále OO Brno upřesnila termín a místo konání JUVENES MORAVIA 2024, a to 7. 9. 2024 
v Drásově, spolupořadatel ZO Drásov.     
Návrh na usnesení: KS schvaluje termín a místo konání výstavy JUVENES MORAVIA 2024, 
a to 7. 9. 2024 v Drásově, spolupořadatel ZO Drásov. 
Hlasování: Pro: 8, Proti: 0   Zdržel se: 0, návrh byl schválen.  
 
Účast zástupců OO Znojmo na jednáních KS JMK, situace popisovaná na minulém jednání 
trvá.   
 
Podklady k vyúčtování příspěvků pro okresy za rok 2023 – Ing. D. Malá požádala o 
elektronické zaslání tabulky návrhu příspěvků v jednotlivých okresech. Byly zrekapitulovány 
doručené podklady od jednotlivých okresů s tím, že příspěvky pro OO Znojmo budou řešeny 
individuálně. O tomto návrhu bylo následně hlasováno. Pro: 8, Proti: 0, Zdržel se: 0 Návrh byl 
schválen. 
O dodatečné projednání návrhu příspěvků za rok 2023 požádala OO Brno. Po krátké diskusi 
bylo hlasováno o dodatečném schválení příspěvku pro OO Brno (z důvodu pozdního 
předložení podkladů), a to na poslední výjimku pro zařazení k rozdělení příspěvků na rok 
2023 pro okresy JMK. Hlasování: Pro 7 pro, Proti 1, zdržel se: 0, Návrh byl schválen. 
Doposud nebyly předloženy všechny požadované podklady od OO Hodonín.  
 
 
4. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2023, včetně RABBIT JUMPING   
     MORAVIA 2023  
- zhodnocení výstavy uvedl místopředseda KS JMK Ing. J. Albrecht. 
 
a) pokladní zpráva k výstavě – zprávu přednesla ekonomka KS JMK I. Drobiličová, 
připravila přehled výdajů a příjmů souvisejících s výstavou MORAVIA 2023, a to včetně 
přehledu za roky 2021 a 2022, celkové výdaje na výstavu byly dokryty příjmy z výstavy a 
dotacemi na výstavu, aby byl hospodářský výsledek výstavy MORAVIA nulový (nikoliv 
ztrátový). Dále sdělila, že finanční výhry za výsledky Mistrovství MORAVIA budou 
vyplaceny do konce března 2024. 
Návrh na usnesení: 
Rada bere na vědomí pokladní zprávu k výstavě MORAVIA 2023. 
 
 
 



b) zprávy vedoucích krajských sekcí: 
 

 zpráva předsedkyně krajské sekce drůbeže M. Nečasové: z důvodu omluvené neúčasti 
Mgr. M. Nečasové na dnešním zasedání, její zprávu k výstavě MORAVIA přečetla I. 
Drobiličová, byl jen částečný problém se stavěním klecí, pochválila práci lidí. Vše proběhlo 
bez komplikací. Doplnila A. Polášková, problém pouze s dovozem klecí ve špatném pořadí. 

 
 zpráva sekce exotů – J. Hon: kladně hodnotil příjem přihlášek a zpracování katalogu, klece 
a voliéry byly dovezeny vlastními silami, navrhl možnost vyřešit mutace pomocí změny 
v katalogu po posuzování nebo zjistit jiné možnosti, jak mutace v katalogu uvádět, toto je třeba 
projednat s P. Prombergerem. Dále vznesl opakovaný požadavek na zapojení více okresů do 
expozice okrasného a exotického ptactva. 

 
 zpráva – králíci: zprávu podal Ing. J. Nocar, poděkoval styčným vedoucím za účast a pomoc, 
zdůrazni, že veterinární dozor musí být aktivní celou dobu výstavy a co rozhodne, musí platit, 
není možné na to téma diskutovat, kritizoval personální zabezpečení přípravy expozice králíků, 
které dle jeho názoru bylo za hranou (jednu chvíli stavělo expozici králíků pouze 5 lidí). 
Následně přítomní diskutovali na téma přítomnosti hlavního garanta králíků po celou dobu 
výstavy, včetně její přípravy a likvidace. Na základě podkladů z minulého ročníku výstavy 
(MORAVIA 2022) bylo na přípravě výstavy zhruba stejné množství lidí, jen je třeba je lépe 
zorganizovat. Byl předložen návrh zajistit pásky pro přítomné spolupracovníky pro každý daný 
den. Je nutno pro příští rok organizaci výstavy zlepšit, např. více garantů na odbornost. Ing. 
Nocar dále kritizoval spolupráci s chovatelskými kluby (králíci), která byla problémová, klub 
by si měl zajistit pomoc, a to především u CV zakrslíků, navrhl dát do smlouvy o pořádání 
klubové nebo CV požadavek na povinnost spolupráce.  

 
 Další diskutující ke zprávě: Dr. Šimek – kladně hodnotil výdaje na posuzovatele, výše se 
příliš nezměnila i přes vyšší paušální částky za posuzování a dopravu, dále sdělil, že je potřeba 
dopilovat kontrolu výsledků v katalogu. V. Vytrhlík kladně hodnotil účast studentek, v pátek po 
posuzování studentky aktivně spolupracovali při krmení. M. Skácelová doplnila připomínku ke 
kontrole výsledků v katalogu – je nutno dovysvětlit studentům kontrolujícím, co a jak 
kontrolovat. Dále byl při posuzování částečný problém s koberečky na posuzování králíků. L. 
Reidlinger přislíbil zajistit na další ročník výstavy koberečky nové. Dále bylo na výstavě málo 
kleští na odpáskování klecí, dále byl diskutován problém se stále chybějícími sponkami a 
páskami. Je nutno zakoupit dvojnásobný počet pásek a sponek. Kleště na odpáskování klecí 
dokoupit na další ročník. 

 
 zpráva – holubi – MVDr. V. Ráček: výrazné problémy nebyly, doplnil J. Albrecht – letos 
dobře organizován dovoz klecí jak z Ořechova, tak z Těšan, u expozice holubů funguje dobře 
sehraná parta lidí.  

 
  RABBIT JUMPING MORAVIA 2023 – T. Pouchlý: závod dopadl velmi dobře, pro závod 
byl velký prostor, jediný problém je, že v kraji není nikdo, kdo by mohl pořádat závody, zatím 
zajišťováno přes rozhodčího KH př. M. Sedláčka, je potřeba zjistit zájem dětí a mládeže o 
králičí hop, zájem ze ZO JMK byl nižší. Je třeba králičí hop a tuto akci více propagovat. 

 
 IT - J. Cásek: výběr výstavních poplatků – navrhl výběr poplatků bezhotovostně před 
výstavou, dále informoval o problémech s daty u zvířat, která jsou přivážena v pátek ráno těsně 
před posuzováním, je nutno, aby data těchto zvířat byla zcela v pořádku, neboť údaje pro tisk 
archů v pátek ráno je nutno mít již kompletní. Dále navrhl, aby byla povinnost vystavovatele 



provést kontrolu v online katalogu před vlastní výstavou, zda jsou zvířata správně prodejná, 
aby byla možnost prodejnost upravit. (pro zpětnou kontrolu při prodeji), vznesen požadavek na 
více garantů na tuto spolupráci. 

 
 Dále byl vznesen požadavek na aktuální plakát výstavy MORAVIA hned na začátku 
kalendářního roku, především v elektronické podobě a dále navrženo udělat anketu u 
návštěvníků výstavy, odkud se o výstavě dozvěděli.  

 
c) Zaslané připomínky k výstavě na základě e-mailové výzvy před konáním dnešní 
schůze:  
Zaslané připomínky byly rozděleny do sekcí:  
 
1) příprava výstavy: 

 zajistit lékárničku pro výstavu (drobné úrazy při posuzování atd.), 
 zakoupit pro krůty a vodní drůbež větší nádobky na vodu, dostačující by byl plastový kyblík o 

obsahu asi 1 l – velmi praktické i vzhledné /osvědčeno v Lysé/, 
 zajistit dostatečný počet podložek pro posuzování králíků, nelze řešit až před posuzováním! 
 vysokozdvižný vozík je třeba mít k dispozici v pavilonu ve středu hned ráno, kritika pozdního 

dovozu, zdržení prací, 
 připomínky IT k odkazu na přihlášky na výstavu ve výstavních podmínkách (nutno pro rok 

2024 odkaz aktualizovat), 
 upravit výstavní podmínky – vzhled a formát, těžko čitelný text, požadavek na 

zeštíhlení, 
 problémy s přenosem dat od chovatelů, posuzovatelů a ost. pracovníků do webové 

aplikace, problém s příjmem zvířat v pátek ráno, prázdné klece s prodejními zvířaty, 
některá prohozená zvířata, ojedinělá chybná data o zvířatech, např. pohlaví, 

 nutno upravit seznam vystavovatelů v programu výstavy, aby nedocházelo k duplicitním 
přihláškám, nutno upravit ještě před spuštěním přihlášek, 

 kladně hodnoceno zavedení přihlášek expozice okrasného a exotického ptactva do výstavního 
programu, otázka, zda více nerozdělit přihlašované druhy dle barev a apod. jako další krok 
k rozvoji výst. programu, 

 nutno opět rozšířit propagaci výstavy nad stávající systém, navrženo více zapojit okresy i 
jednotlivé jihomoravské chovatele,  

 zvážit online prodej vstupenek na výstavu. 

2) výstava, příjem zvířat 
 

 nepřesné podklady pro stavění (plány), problém hlavně při stavbě expozice drůbeže 
 kladně hodnocen středeční návoz klecí, který probíhal pružněji než v minulosti, 

poděkování Ing. J. Albrechtovi a MVDr. V. Ráčkovi za spolupráci, 
 při stavění (i bourání) výstavy se projevily nedostatečné organizační schopnosti 

některých garantů, poděkování J. Procházkovi za výpomoc, 
 pochvala výstavby expozic holubů a exotů (bez problémů), 
 kladně byl návštěvníky oceňovaný posun v prodeji vstupenek – instalaci externích 

pokladen před pavilonem velmi pomohla, mělo by se v tom i nadále pokračovat, 
prodej vstupenek byl již plynulý bez větších front (náprava stavu z minulého ročníku), 

 kladně hodnocena kvalita podestýlky u králíků. 
 Ve čtvrtek nebyly zapáskovány klece drůbeže, díky tomu si poranila jedna krůta nohu, nutno 

zvážit pro další ročníky páskován í klecí ve čtvrtek před posuzováním, následně jsou pak klece 
po celou dobu výstavy zapáskovány. 



  
3) posuzování a katalog 

 kladně hodnoceno zadávání výsledků do počítače u expozice holubů na galerii – posun 
oproti předchozím létům, 

 příliš složité požadavky speciálek králíků, včetně typizace 
 pořídit více razítek Mistr MORAVIA a ŠAMPION MORAVIA (pro každou expozici 

jedno) a dále razítka Čestná cena s nápisem výstavy MORAVIA,  
 ojedinělé chyby v zadávání výsledků do katalogu – jeden pohár chybně udělen 2x, 
 ojedinělé chyba při přidělování hlavních pohárů – sekce drůbeže, po výstavě napraveno, 
 výsledky Mistrovství MORAVIA dát do katalogu, využít pro vyhodnocení výstavní 

program. 
 
 
4) vlastní výstava  

 veterinární dozor – věnovat více pozornosti zdravotnímu stavu králíků přijatých na 
výstavu, zpřísnit dozor, 

 pochvala I. Drobiličové za zajištění práce na pokladnách a v bufetu, 
 pochvala za důslednou kontrolu zvířat po prodeji při odchodu z pavilonu, minimalizace 

ztrát zvířat na výstavě, 
 kritika hromadného odpáskování klecí u zakrslíků, riziko ztrát zvířat, 
 návrh na větší zviditelnění CV zakrslých králíků, u vchodu na schodiště na galerii 

umístit stan, rollapy, bannery.  
 

 
5) ukončení výstavy  

 rezerva v nedělním/pondělním bourání a úklidu před předáním haly. Výstava byla za 
hranou současných personálních možností JMK. Bohužel, svůj díl na tom nesla i 
nepříznivá nákazová situace v předvánočním čase – dost lidí bylo při anebo po výstavě 
nemocných. Hlavně pro likvidaci v neděli odpoledne/pondělí dopoledne by bylo vhodné 
zabezpečit také externí pomocníky ("nechovatele" - neunavení z průběhu výstavy), byť 
by to byly asi náklady navíc. Je to námět k jednání. 

 zvážit možnost opět objednat na výpomoc při úklidu výstavy (v pondělí) úklidovou 
firmu (ale s tím souvisí další finanční náklady odhadované náklady dle minulých let 
min 30.000 Kč), 

 pochvala za pomoc při úklidu lidem z AGRO Ořechov, které pomohli v pondělí uklidit 
celou galerii mimo exotů (i klece pro CV zakrslých králíků!), 

 velké díky patří lidem z bufetu pomáhali v neděli odpoledne a večer při bourání 
výstavy, 

 omezit podávání a prodej alkoholu pracovníkům během dne, ojedinělé případy 
problémů s alkoholem, návrh max. 1 pivo k obědu, další až po 18.hodině večer. 

 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí informace o zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2023. 
Hlasování: Pro: 8, usnesení bylo přijato. 
 
5. Další podněty k činnosti KS JMK: 
Na další – výroční zasedání KS JMK bude připraven Plán práce na rok 2024. Jednatelka KS 
JMK Ing. D. Malá informovala o již splněných bodech tohoto plánu, které souvisejí především 
s vyúčtováním dotací na rok 2023 a přípravou žádostí o dotace na rok 2024. 



6. Příprava výročního zasedání KS JMK  
Na jednání byl dohodnut termín dalšího – výročního zasedání ČSCH, Krajského sdružení 
Jihomoravského kraje. 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí termín výročního zasedání KS JMK dne 19. 5. 2024 od 10,00 
hodin v hotelu KOBERO v Říčanech u Brna. 
 
7. Různé, diskuse:  
MVDr. V. Šimek podal informaci k činnosti MCH, zaslal na okresy informaci o konání 
oblastního kola soutěže MCH dne 25. 5. 2024 v Ivančicích, kdo se chce zúčastnit z ostatních 
okresů, může se zúčastnit nebo se jen tak podívat. 
 
8. Usnesení a závěr: přijatá usnesení jsou součástí tohoto zápisu ze zasedání. Schůze byla 
ukončena ve 13,00 hodin. 
 
Další – výroční zasedání Výboru a Rady KS JMK se uskuteční v neděli 19. 5. 2024 od 
10,00 hodin v hotelu Kobero, Říčany u Brna. 
 
 
Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
 
Zápis ověřili: Ing. J. Albrecht ………………. 
                      T. Pouchlý…….……………….                     
 
                                                                                                      ------------------------------------- 
                                                                                                        Ing. Josef Albrecht 
                                                                                                     místopředseda ČSCH, KS JMK 


